



Status Updates for TPS Holders

Last Updated 7/15/2025

Note: This is general information only and should not be considered legal advice.



SOUTH SUDAN- Valid through November 3, 2025

On May 6, 2025, the Department of Homeland Security (DHS) announced that **Temporary Protected Status (TPS) for South Sudan has been automatically extended for 6 months, until November 3, 2025.**

TPS for South Sudan was originally set to expire on **May 3, 2025**, but because DHS did not make a decision to extend or end the program at least 60 days before that date (as required by law), the protections are **automatically extended**. This means individuals with TPS from South Sudan can continue to have protection for now.

Upon termination of TPS, any work authorization based on that TPS grant is terminated as well. Individuals whose only lawful status is TPS, and/or whose work authorization is based on TPS, may be considered unlawfully present and may no longer be authorized to work legally.

PLEASE CONSIDER THE FOLLOWING

- **Speak to a Trusted Legal Representative-** If you have not already done so, you should consult with an immigration legal service provider to see if you qualify for any other legal pathways to remain in the US. Find Legal Help: [Documented.info](#) (NYC), [ImportaMi Service Map](#) (National), [National Immigration Legal Services](#).
- **If You Have a Pending Immigration Court Date** -If you are currently in immigration court proceedings, do not leave the U.S. without speaking to an attorney. Leaving while your case is pending without formally informing the immigration court may result in a removal order in your absence.
- **If You've Applied for an Immigration Benefit** and have a pending immigration application with USCIS (e.g., asylum or other adjustment of status) you may be able to stay in the U.S. while your application is reviewed, but you should confirm with a legal expert. **You should carry proof of the pending application**, such as the receipt notice, with you at all times.
- **Know Your Rights**, Stay Updated and Avoid Fraud. Find KYR Resources [here](#).

ملاحظة: هذه معلومات عامة فقط ولا ينبغي اعتبارها نصيحة قانونية.



جنوب السودان - ساري حتى 3 نوفمبر 2025

في 6 مايو 2025، أعلنت وزارة الأمن الداخلي (DHS) أن حالة الحماية المؤقتة (TPS) لجنوب السودان قد تم تمديدتها تلقائياً لمدة 6 أشهر، حتى 3 نوفمبر 2025.

كان من المقرر في الأصل أن تنتهي صلاحية حالة الحماية المؤقتة TPS لجنوب السودان في 3 مايو 2025، ولكن نظراً لأن وزارة الأمن الداخلي لم تتخذ قراراً بتمديد أو إنهاء البرنامج قبل 60 يوماً على الأقل من ذلك التاريخ (كما هو مطلوب بموجب القانون)، يتم **تمديد الحماية تلقائياً**. هذا يعني أن أفراد حالة الحماية المؤقتة TPS من جنوب السودان يمكنهم الاستمرار في الحصول على الحماية في الوقت الحالي.

عند إنهاء حالة الحماية المؤقتة TPS، يتم إنهاء أي ترخيص عمل بناء على منحة حالة الحماية المؤقتة TPS أيضاً. الأفراد الذين يكون وضعهم القانوني الوحيد هو حالة الحماية المؤقتة TPS، و / أو الذين يعتمد ترخيص العمل على حالة الحماية المؤقتة TPS، يمكن اعتبارهم موجودين بشكل غير قانوني وقد لا يسمح لهم بالعمل بشكل قانوني.

يرجى مراعاة ما يلي

- **تحدث إلى ممثل قانوني موثوق به** - إذا لم تكن قد فعلت ذلك بالفعل، فيجب عليك استشارة مقدم خدمة قانونية للهجرة لمعرفة ما إذا كنت مؤهلاً لأي مسارات قانونية أخرى للبقاء في الولايات المتحدة. ابحث عن المساعدة القانونية: [Documented.info](https://www.documented.info) (NYC)، [ImportaMi Service Map](https://www.importami.com) (وطنية)، [الخدمات القانونية الوطنية للهجرة](https://www.dhs.gov).
- **إذا كان لديك تاريخ معلق لمحكمة الهجرة** - إذا كنت حالياً في إجراءات محكمة الهجرة، فلا تغادر الولايات المتحدة دون التحدث إلى محام. قد يؤدي المغادرة أثناء تعليق قضيتك دون إبلاغ محكمة الهجرة رسمياً إلى أمر الترحيل في غيابك ويؤثر سلباً على الجهود المستقبلية لدخول الولايات المتحدة.
- **إذا كنت قد تقدمت بطلب للحصول على مزايا الهجرة** وكان لديك طلب هجرة معلق مع دائرة خدمات المواطنة والهجرة الأمريكية (على سبيل المثال، اللجوء أو أي تعديل آخر للوضع)، فقد تتمكن من البقاء في الولايات المتحدة أثناء مراجعة طلبك، ولكن يجب عليك التأكيد مع خبير قانوني. **يجب أن تحمل معك دليلاً على الطلب المعلق**، مثل إشعار الاستلام، في جميع الأوقات.
- تعرف على حقوقك وابق على اطلاع دائم وتجنب الاحتيال. ابحث عن **الموارد للتعرف على حقوقك KYR هنا**.